
جـواد خیابانـی اخیـرا ادعایـی درباره دربی سـال 54 مطرح کـرده که جنجال 

بزرگـی به دنبـال داشـته اسـت. او خاطـره ای از مرحـوم همایـون بهـزادی نقل 

کـرد و مدعـی شـد بازیکنـان تـاج در آن سـال دوپینـگ کرده بودنـد و بهزادی 

بـا پیگیری هایـش باعـث شـد از آنهـا تسـت گرفتـه شـود امـا برخـی مسـائل 

مثـل اینکـه نفـرات دوپینگـی عضـو تیـم اعزامـی ایـران بـه المپیـک بودنـد 

باعـث شـد دوپینـگ آبی هـا مثبـت اعـام نشـود و بهـزادی هم در اعتـراض به 

ایـن مسـاله اسـتعفا کرد. 

ایـن صحبت هـا از ایـن جهـت کـه معمـولا در آن زمـان عرف بر گرفتـن آزمایش 

دوپینـگ از مسـابقات لیـگ ایـران نبـوده شک و شـبهه های زیـادی را به دنبال 

داشـت. البتـه نگاهـی بـه گزارش هـای منتشرشـده در رسـانه های آن زمـان 

نشـان می دهـد ماجـرای اعتـراض بهـزادی و تسـت دادن 5 بازیکن اسـتقال 

صحت داشـته اما بقیه روایتی که مطرح شـده طبعا نیاز به اسـناد محکم تری 

دارد. علـی پرویـن سـال ها بعد در ایـن خصوص مصاحبه ای انجام داد و اعام 

کـرد اعتقـادی بـه دوپینگ ندارد و پرسپولیسـی ها در آن دربی عملکرد خوبی 

نداشـتند و باختنـد و بایـد آن را بپذیرنـد. بـرای بررسـی ابعاد ماجرا سـراغ یکی 

از نفـرات تیـم پرسـپولیس کـه در آن دربـی حضـور داشـت و همچنیـن فرزنـد 

مرحـوم بهـزادی رفتیـم تا نظرات شـان را جویا شـویم. 

 ذوالفقارنسب: شرط بندها وقتی می بازند این صحبت ها 
را مطرح می کنند 

بیـژن ذوالفقارنسـب یکـی از پیشکسـوتانی کـه سـابقه بـازی در پرسـپولیس 

و عضویـت در کادر مربیگـری اسـتقال را دارد در آن بـازی یکـی از مدافعـان 

پرسـپولیس بود. وی درخصوص ادعای مطرح شـده درباره دوپینگ تعدادی 

از بازیکنـان اسـتقال در آن دربـی بـه خبرنـگار »فرهیختـگان« گفـت: »در آن 

زمـان معمـولا دوپینـگ  در ورزش های گروهی رایج نبود، شـاید در ورزش های 

انفـرادی دوپینـگ می کردنـد امـا در دنیـای فوتبـال مرسـوم نبـود و نیسـت، 

البتـه شـاید یـک بازیکـن مثـا به دلیـل روحـی و روانـی در سـال یک یـا دو بار 

از دارویـی اسـتفاده کنـد کـه جنبـه دوپینـگ داشـته باشـد امـا باز هـم  تاکید 

می کنـم در فوتبـال آن روزهـا دوپینـگ مرسـوم نبود.« 

ذوالفقارنسـب درخصـوص ادعـای جواد خیابانی کـه گفته بود مرحوم بهزادی 

سـرمربی وقـت پرسـپولیس پیگیری هـای بی نتیجـه ای درخصـوص دوپینـگ 

اسـتقالی ها داشـت، افـزود: »تاییـد نمی کنـم. مـن در آن زمـان عضـو تیـم 

پرسـپولیس بودم و اسـتقال در آن بازی ها نیازی به دوپینگ کردن نداشـت. 

ضمـن اینکـه در آن زمـان دوپینـگ واقعـی در ایران رایج نبـود، بازهم می گویم 

در فوتبـال دوپینـگ نمی کننـد مگـر اینکـه بازیکنـی بنـا بـر دلایلـی نخوابیده 

باشـد یـا بیمـار شـده باشـد بخواهـد یـک قرصـی بخورد کـه بگوینـد دوپینگ 

کـرده امـا این دوپینگ محسـوب نمی شـود .« 

از ذوالفقارنسـب کـه معمـولا در مصاحبه هایـش جانـب احتیـاط را رعایـت 

می کنـد می خواهیـم دربـاره همـان دربـی سـال 54 حـرف بزنـد و او این طـور 

پاسـخ می دهـد: »هـر زمـان بیـن ایـن دو تیـم بـازی برگـزار شـد، تماشـاگران 

دو تیـم و افـرادی کـه متعصبانـه هـواداری می کننـد و همچنیـن کسـانی کـه 

شـرط بندی کردنـد وقتـی بازنـده می شـوند بهانه هـای اینچنینـی می آورنـد 

وگرنـه فدراسـیون فوتبـال در آن زمـان بیشـتر از حـالا نسـبت بـه تیم هـا و 

بازیکنـان مسـلط بـود.«  ذوالفقارنسـب درخصـوص شـرط بندی در آن زمـان 

گفـت: »شـرط بندی آن زمـان بـود و الان هـم هسـت امـا نبایـد آن را گسـترده 

کـرد، مـن اصـا موافـق ایـن بررسـی ها نیسـتم.« 

وی در پایـان اتفاقـات پیش آمـده را بـه خبرنگاران مرتبط دانسـت و در این باره 

گفـت: »معمـولا خبرنگارهـا بـرای بهتـر نشـان دادن کیفیت کارشـان مسـائل 

کوچـک را غلـو می کننـد! من بیش از 50 سـال اسـت در فوتبال ایران هسـتم 

امـا ندیـدم و نشـنیدم باشـگاهی دوپینـگ کرده باشـد! جـواد خیابانی هم هر 

یکـی، دو سـال یک بـار چنیـن صحبت هایـی را مطـرح می کنـد کـه ایـن کار 

اوسـت و نباید جـدی بگیرید!« 

 علی بهزادی: به عبده فشار آوردند، پدر من دروغگو  نبود 
همایون بهزادی  ملقب به سـرطایی فوتبال ایران چند سـالی اسـت به رحمت 

خـدا رفتـه و چنانچـه اکنـون  در قیـد حیـات بـود بـا شـناختی کـه از روحیـات 

مهربانانـه اش داشـتیم، بعیـد بـود پاسـخی بـه عکس العمل هـای بعضـی از 

فوتبالی هـا درخصـوص ادعـای بازگوشـده اش نسـبت بـه ادعای مطرح شـده 

درباره دوپینگ اسـتقالی ها در سـال 54 داشـته باشـد. هر زمانی که فوتبال 

ما غرق در حواشـی بود، خبرنگاران هروقت سـراغ همایون بهزادی می رفتند 

بـا لبخنـد و گاهـی خوانـدن دو بیـت شـعر این بزرگمـرد مواجه می شـدند. اما 

این روزها که در دنیای ما نیسـت هر وقت سـوالی مرتبط به او داشـته باشـیم 

سـراغ یـک دانـه پسـرش علـی می رویـم. علـی همیشـه درکنـار پـدرش بـود و 

رازهـای مگویـی از پـدر در سـینه دارد. او ایـن روزها از حرف هایی که بعضی ها 

درخصـوص پـدرش بـه زبان می آورند ناراحت اسـت. علـی بهزادی درخصوص 

اتفاقـات پیش آمـده در یکـی، دو روز اخیـر بـه خبرنـگار »فرهیختـگان« گفت: 

»نمی خواهـم وارد ایـن مسـائل شـوم، فقـط اینکـه چنـد بچـه در اینسـتاگرام 

بی احترامـی کـرده بودنـد بـه آنهـا گفتـم  نمی خواهـم مسـاله را بـاز کنم، فقط 

یـک مـدرک کوچـک برایشـان گذاشـتم و بـه آنهـا گفتـم کاری نکنیـد بقیـه 

مسـائل را بـاز کنـم چـون پـدرم بـه مـن قسـم داده بـود چیـزی را بازگـو نکنم و 

نمی خواهـم این قسـم را بشـکنم.« 

فرزند مرحوم همایون بهزادی درخصوص سرنخ هایی که می شود از آن دربی 

بازگـو کـرد، گفـت: »ایـن ماجـرا بـرای نزدیـک بـه 50 سـال قبـل بود کـه آقای 

خیابانـی الان مطـرح کـرد و خیلی هـا کـه در آن بـازی بودنـد حـالا بـه رحمـت 

خـدا رفتنـد. پـدر مـن را یـک ایـران می شناسـد و می دانند انسـان  دروغگویی 

نبـود. مـا خانوادگـی حرف هایمـان را رک می زنیم. مگر می شـود چیزی نبوده 

باشـد و مـا دربـاره اش حـرف بزنیـم؟ یک سـری مسـائل در آن بـازی پیـش آمد 

و پـدرم بـا آقـای عبـده دعـوا کـرد و بـه همـان علـت هم از باشـگاه  پرسـپولیس 

بیـرون رفـت. ایـن یک مسـاله واقعی اسـت که خـود بازیکنان تـاج در آن زمان 

هـم می داننـد امـا نمی دانـم چـرا الان آقـای خیابانـی به آن پرداخته اسـت!« 

از فرزنـد مرحـوم بهـزادی خواسـتیم صریح تـر در این بـاره اظهارنظـر کنـد کـه 

گفـت: »پـدر مـن بارهـا ایـن مسـائل را بـرای مـن بازگو کـرد، در آن زمـان چند 

بازیکـن عضـو تیـم ملـی بودنـد، از مقامـات بالا بـه علی عبده فشـار آوردند اما 

پـدرم کوتـاه نمی آمـد امـا در جوانـی پیگیـر ایـن موضـوع شـد شـاید الان اگـر 

بـود طـور دیگـری بـه آن قضایـا نـگاه می کرد.« 

علـی بهـزادی درخصـوص دعـوای بیـن پـدرش بـا علـی عبـده بنیانگـذار 

پرسـپولیس بـه خبرنـگار »فرهیختـگان« گفـت: »بحـث منافـع تیم ملـی بود و 

نمی خواسـتند بـه تیم ملـی آسـیبی وارد شـود، بالادسـتی ها فشـار می آوردند 

و پـدرم زیربـار نمی رفـت . پرسـپولیس را همایـون بهزادی به وجـود آورد، عبده 

صاحـب بولینـگ بـود. همـه مـدارک را دارم، هرکسـی از هم دوره هـای پـدرم 

ادعـای دیگـری دارد بیایـد مقابـل مـن و مـادرم حـرف بزند تا ما بـه آنها مدرک 

نشـان بدهیـم. پرسـپولیس آن زمـان دو دسـته شـده بود اما همایـون بهزادی 

از ایـن مملکـت نرفـت، مانـد بـالای سـر تیـم. ایـن اتفاقـات در گذشـته افتـاد 

و پـدرم از مـن قـول گرفـت نـه اسـمی را بگویـم نـه کل ماجـرا را تعریـف کنـم. 

فقـط تـا همیـن حـد را می گویـم کـه پـدرم دروغ نگفـت و سـر همیـن موضوع 

کنار گذاشـته شـد .« 

ادعای جنجالی درباره دوپینگ استقلالی ها در دربی سال 54 چقدر جدی است؟

بهزادی: پدرم دروغ نگفت
به خاطر همان بازی از پرسپولیس رفت

ذوالفقارنسب: خیابانی سالی یکی دوبار از این حرف ها می زند، جدی نگیرید!

مربی تیم ملی والیبال بانوان: نایب قهرمانی در قونیه شروع خوبی است

کمپدلی را  ولاسکو معرفی کرد
مثل خودش زمان می خواهد

نادر عزت اللهی: وایله برای بازگشت به سوپرلیگ به پسرم نیاز دارد

سعید فعلا نمی خواهد به ایران برگردد

ادعای جنجالی درباره دوپینگ استقلالی ها در دربی سال 54 چقدر جدی است؟

بهزادی: پدرم دروغ نگفت، به خاطر همان بازی از پرسپولیس رفت
ذوالفقارنسب: خیابانی سالی یکی دوبار از این حرف ها می زند، جدی نگیرید!

بخشی از گزارش تحقیق و تفحص مجلس از تخلفات فولاد مبارکه

 بازگشت غیرقانونی تاج 
که به فاجعه ویلموتس ختم شد 

درخواســـت تحقیق و تفحص از شـــرکت فولاد مبارکه اصفهان در مهرماه 99 

مطابق با مـــاده 212 قانون آیین نامه داخلی، با امضای 18 نفر از نمایندگان 

مجلس شـــورای اسامی ارائه شد و در آذرماه 99 مورد تصویب اعضای محترم 

کمیســـیون صنایع و معادن مجلس قرار گرفـــت. در 24 دی ماه 99 و پس از 

اعام رای موافق کمیسیون صنایع و معادن با اجرای تحقیق وتفحص و پس از 

سخنرانی موسوی لارگانی به عنوان طراح و نماینده درخواست کنندگان تحقیق و 

تفحص از فولاد مبارکه، درخصوص دلایل و ضرورت این امر، نمایندگان با 198 

رای موافق، 28 رای مخالف و هشت رای ممتنع از مجموع 245 نماینده حاضر 

در جلسه با این تحقیق و تفحص موافقت کردند که از اهمیت این موضوع در 

نظر نمایندگان ملت حکایت دارد.

در این بین و درخصوص نکات اشاره شده به مهدی تاج، رئیس سابق فدراسیون 

فوتبال -که دوباره سودای ریاست بر سر وی زده- نکات جالبی در این گزارش 

دیده می شـــود که نکته اصلی آنجایی اســـت که وی به همراه عده ای دیگر از 

افرادی بوده اند که با عظیمیان، مدیرعامل وقت این شرکت در مناصب مدیریتی 

فولاد مبارکه و شـــرکت های تابعه حضور یافتند؛ افرادی فاقد صاحیت فنی و 

مدیریتی و عموما بازنشستگان سایر دستگاه ها.

در ایـــن گـــزارش و در یک بخش مرتبط با مهدی تاج به نکات حائز اهمیت زیر 

نیز اشاره شده است:

مهدی تاج، کارمند وقت شرکت فولاد مبارکه در تاریخ 88/6/15 که دارای 28 

سال و 9ماه و 14روز سابقه کار بوده، درخواست بازنشستگی خود را براساس 

قانون بازنشســـتگی پیش از موعد بازنشستگان به شرکت ارائه می کند که این 

حکم با تاکید بر ســـنوات ارفاقی توسط مدیرعامل شرکت صادر می گردد. در 

آبان ماه 1397 با توجه به قانون ممنوعیت به کارگیری بازنشستگان، نامبرده که 

پس از بازنشستگی در فدراسیون فوتبال مشغول به کار شده و در زمان مورد اشاره 

در مقام ریاست فدراســـیون مشمول قانون اخیرالذکر بوده، این بار درخواست 

اعاده به خدمت وی با عنوان مدیرعامل فولاد مبارکه صادر می شود که با توجه 

به اینکه اولا ماده قانونی مذکور قبل از بازنشســـتگی آقای تاج مصوب شـــده، 

طبعا ایشان مشمول بازگشت به کار مورد اشاره در این ماده قانونی نمی باشند 

و ثانیا با توجه به اســـتفاده ایشـــان از سنوات ارفاقی، استفاده از بند )ج( ماده 

87 )قانون برنامه ششـــم توسعه نیز برای ایشان میســـر نمی باشد. علی رغم 

این ممنوعیت ها، آقای مهدی تاج با دســـتور صریـــح و غیرقانونی مدیرعامل 

فولاد مبارکه )عظیمیان( به عنوان مشـــاور، اعاده به خدمت شـــده و از قانون 

حالت اشـــتغال ایثارگران استفاده کرده و در تاریخ تحریر گزارش بدون حضور 

در فولاد مبارکه یا تعیین کار یا مســـئولیتی خاص، از حقوق و مزایای شـــرکت 

برخوردار می شود که بر همین اساس نیز وی تا پایان شهریور 1400 مجموعا 

مبلغ 9533651610 ریال )حدود یک میلیارد تومان( دریافتی داشته اند.

همچنین شـــایان ذکر است مســـتند به نامه مدیر اداری شرکت درتاریخ اعاده 

به خدمـــت آقای تاج، 400 نفراز جانبازان معزز درخواســـت اعاده به خدمت 

داشـــته اند و درخصوص آنها اقدامی نشده اســـت. ضمنا با عنایت به تخلف 

انجام شده توسط مهدی تاج و جمع دیگری از مدیران وقت فدراسیون فوتبال 

در عقد قرارداد با ســـرمربی تیم ملی فوتبال )ویلموتس( تاثیرات تخلف انجام 

شده توسط عظیمیان فراتر از مبالغ دریافتی توسط مهدی تاج بوده و به نوعی 

می توان بخشی از تخلف صورت گرفته در فدراسیون فوتبال را متوجه بازگشت 

به کار غیرقانونی وی در فولاد مبارکه دانست.

  کاروان ایران در بازی های کشورهای اسلامی رتبه دور قبل را تکرار کرد

 همان تعداد طلا با 98 نفر بیشتر!

سیدمحمد حسینی در گفت وگو با »فرهیختگان«: با نظر سرمربی پرتغالی به استقلال پیوستم

ساپینتو گفت سربازها برگشته اند و راهی جز جدایی نیست
 حاشیه سازی در شخصیتم نیست، ضرر و زیانم را بدهند تا با خوشی جدا شویم         فعلا هیچ پیشنهادی را قبول نمی کنم، آبی و قرمز نیستم چون حرفه ای هستم

هیچهیچِِ  هیچهیچ
تیم یحیی جان گل زدن نداشت

روزبه دلاور
خبرنگار
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